
 

 

 
Zápis z jednání 

Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina č. 1/2020 
konaného dne 17. 1. 2020 

 
Přítomni: 

1. Petr Krčál (předseda) 

 

7. Jiří Hormandl 

2. Marie Bohuslavová 8. Zdeňka Marková 

3. Pavla Kučerová 9. Pavla Krejzlová 

4. Miloš Hrůza 10. Kamil Vejvoda 

5. Petr Kotting 11. Drahoslav Oulehla 

6. Vítězslav Schrek 12. Jiří Bína (tajemník) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Petr Běhunek 3. Jan Tourek (místopředseda) 

2. Bohuslav Kocián 4. Milan Mokrý 

 
Hosté: 

1. Pavel Franěk (náměstek hejtmana) 3. Erika Volavková (OSV) 

2. Věra Švarcová (OSV)  

 
Program: 

1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů 

2. Mateřská centra 2020, Fond Vysočiny 

3. Návrh na sloučení Domova Kopretina Černovice, příspěvkové organizace a Domova 

Lidmaň, příspěvkové organizace 

4. Novela zákona o sociálních službách, nejdůležitější změny 

5. Financování sociálních služeb v roce 2020 – průběžná informace 

6. Rozhodnutí o možném zařazení do krajské sítě v závislosti na finančních zdrojích 

7. Diskuze, různé 

8. Závěr 

 
1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů 
Petr Krčál, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a hosty. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání, který byl všemi přítomnými členy schválen. 
K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl přítomnými členy 
schválen. 
 
Petr Krčál přivítal Pavla Fraňka, náměstka hejtmana pro oblast sociálních věcí a nestátních 
neziskových organizací. 
 
Petr Krčál provedl rekapitulaci stavu řešení úkolů z minulého jednání komise.  
 
Na jednání komise č. 9/2019 byla diskutována otázka systémového řešení zajištění pobytových 
sociálních zařízení z hlediska personálního (zejména získávání zdravotních sester). Pavlu 
Fraňkovi bylo doporučeno, aby tuto otázku otevřel na jednání Komise pro sociální věci Asociace 
krajů ČR. Pavel Franěk uvedl, že na základě diskuse ze zástupci jiných krajů jde v této 
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záležitosti o lokální problematiku. Společně s Věrou Švarcovou se budou účastnit dne  
30. 1. 2020 v Praze 1. zasedání diskuzní platformy Jak získat a zaměstnávat nelékařský 
personál z třetích zemí. O výstupech budou členové komise informováni. 
Vítězslav Schrek uvedl, že vzhledem k provedeným intenzivním opatřením jsou již první 
výsledky (provedena náborová kampaň na sociálních sítích). 
 
 
2. Mateřská centra 2020, Fond Vysočiny 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Jiří Bína uvedl, že na jednání zastupitelstva kraje dne 11. 2. 2020 bude předložena výzva 
Programu MATEŘSKÁ CENTRA 2020. Účelem dotace je podpořit mateřská a rodinná centra, 
jejichž činnost pozitivně podporuje funkci a rozvoj rodiny, a to z důvodu vytváření vhodných 
socioekonomických podmínek pro fungování rodin, zkvalitňování rodinných vztahů a posilování 
rodičovských kompetencí, předcházení sociálnímu vyloučení, podporu rodin se specifickými 
potřebami, mezigenerační soužití či podporu zdravého životního stylu. Celkový objem finančních 
prostředků činí 600 000 Kč.  
Členové komise obdrželi Výzvu k předkládání projektů (podkladový materiál Kspp-01-2020-02, 
př. 1. 
 
Usnesení 001/01/2020/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
vyhlásit Program MATEŘSKÁ CENTRA 2020 z Fondu Vysočiny dle materiálu Kspp-01-2020-02, 
př. 1. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
3. Návrh na sloučení Domova Kopretina Černovice, příspěvkové organizace a Domova 
Lidmaň, příspěvkové organizace 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Petr Krčál přivítal Věru Švarcovou, vedoucí odboru sociálních věcí. 
 
Věra Švarcová sdělila, že dosavadní ředitel Domova Kopretina Černovice, příspěvkové 
organizace (dále jen „Domov Kopretina Černovice“), Ing. František Vránek sdělil dne 12. 9. 2019 
vedoucí Odboru sociálních věcí Krajského úřadu Kraje Vysočina svůj záměr vzdát se funkce 
ředitele příspěvkové organizace z důvodu dosažení důchodového věku. S ohledem na stávající 
podmínky byly následně zvažovány a projednávány možnosti optimálního řešení. Nabízí se 
varianta vyhlášení výběrového řízení na pracovní místo ředitele/lky Domova Kopretina 
Černovice, nebo sloučení s jinou příspěvkovou organizací v blízkém okolí či s podobnou cílovou 
skupinou služeb, případně druhem poskytovaných služeb. V rámci komplexního řešení 
personální situace a řízení Domova Kopretina Černovice se nabízí možnost sloučení Domova 
Kopretina Černovice s Domovem Lidmaň v jednu příspěvkovou organizaci. 
 
Členové komise projednávali v následné diskusi klady a zápory obou navrhovaných variant 
řešení.  
 
Usnesení 002/01/2020/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
vzdání se funkce ředitele Domova Kopretina Černovice, příspěvkové organizace ke dni 
30. 6. 2020, učiněné Ingr. Františkem Vránkem. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 



 

 

Číslo jednací:  KUJI 7260/2020 
 

 
Číslo stránky 3 

 
 
Usnesení 003/01/2020/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje záměr sloučení Domova Kopretina Černovice, příspěvkové organizace a Domova 
Lidmaň, příspěvkové organizace v jednu příspěvkovou organizaci. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
4. Novela zákona o sociálních službách, nejdůležitější změny 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Petr Krčál předložil informace o projednávané novele zákona o sociálních službách (podkladový 
materiál Kspp-01-2020-04, př. 1). Samotný návrh obsahuje poměrně velké změny kompetencí 
zejména v oblasti financování, kdy hlavní rozhodovací kompetence přebírá MPSV a kompetence 
krajského úřadu budou vykonávány v přenesené působnosti. Na druhou stranu novela zavádí 
financování garantované sítě podle normativů jako mandatorní výdaj státního rozpočtu. 
K návrhu novely byla zpracována také Závěrečná zpráva hodnocení dopadů regulace podle 
obecných zásad (RIA). 
 
Jiří Hormandl vyjádřil v následné diskusi členů komise stanovisko prezidia APSS ČR k novele 
zákona o sociálních službách.  
 
Usnesení 004/01/2020/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o projednávané novele zákona o sociálních službách dle materiálů Kspp-01-2020-04 
a Kspp-01-2020-04, př. 1; 
doporučuje 
odboru sociálních věcí a radě kraje zaslat zásadní připomínky týkající se změn v agendách 
financování, tvorby sítě, registrace v sociálních službách, a k případnému přechodu registrace 
vykonávaných agend na stát. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
V době hlasování nebyl přítomen člen komise Petr Kotting.  
 
 
5. Financování sociálních služeb v roce 2020 – průběžná informace 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Jiří Bína sdělil, že v roce 2019 Kraj Vysočina obdržel souhrnnou dotaci MPSV ve výši  
854 mil. Kč. V roce 2020 byla přiznána částka 932 mil. Kč (uvedeno v podkladovém materiálu 
Kspp-01-2020-05, př. 1). Požadavky poskytovatelů sociálních služeb dle žádostí činí: 

- Požadavek MPSV celkem 1 101 416 105 Kč; 
- Požadavek kraj celkem 132 131 541 Kč. 

Odbor sociálních věcí v současné době zpracovává propočty příspěvku na vyrovnávací platbu 
pro jednotlivé sociální služby. 
 
Petr Krčál požádal odbor sociálních věcí, aby na příští jednání komise připravil pro členy 
informaci o rozdělení finančních prostředků a o případných požadavcích na jednotlivé služby.  
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Usnesení 005/01/2020/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
průběžné informace o financování sociálních služeb v roce 2020 dle materiálů Kspp-01-2020-05 
a Kspp-01-2020-05, př. 1. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
6. Rozhodnutí o možném zařazení do krajské sítě v závislosti na finančních zdrojích 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Erika Volavková okomentovala žádost organizace Medou z. s. z Humpolce o zařazení sociální 
služby sociální rehabilitace do Krajské sítě sociálních služeb Kraje Vysočina. 
Organizace získala na zajištění fungování nové služby sociální rehabilitace finanční prostředky 
z dotace z prostředků ESF v rámci 4. výzvy MAS Společnost pro rozvoj Humpolecka 
z Operačního programu zaměstnanost. Služba sociální rehabilitace je na základě registrace 
sociální služby poskytována od 1. 1. 2020 a finančně kryta z vlastních prostředků organizace, od 
1. 3. 2020 by ji organizace chtěla hradit právě ze schváleného projektu. Proto, aby mohla 
finanční prostředky z Operačního programu využít, musí být služba zařazena v Krajské síti 
sociálních služeb a musí být pověřena službou obecného hospodářského zájmu. Organizace ve 
své žádosti deklaruje, že nebude nyní ani v budoucnu žádat o finanční zajištění služby sociální 
rehabilitace z prostředků Kraje Vysočina. 
 
Usnesení 006/01/2020/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
zařazení sociální služby sociální rehabilitace organizace Medou z. s., IČO 03718981 do Krajské 
sítě sociálních služeb Kraje Vysočina po dobu realizace projektu z Operační programu 
s podmínkou, že služba nebude jakkoliv finančně podporována z rozpočtu kraje. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
V době hlasování nebyl přítomen člen komise Drahoslav Oulehla. 
 
 
Erika Volavková uvedla, že v květnu 2019 byly při rozhodování o zařazení sociálních služeb do 
sítě stanoveny čtyři kategorie: 

1) Kapacity a služby doporučené k zařazení do Krajské sítě sociálních služeb; 
2) Formální změny; 
3) Záměry doporučené pro další rozvoj sítě sociálních služeb; 
4) Služby prozatím nezařazené do Krajské sítě sociálních služeb Kraje Vysočina. 

 
Erika Volavková požádala členy komise o stanovení priorit v kategorii prozatím nezařazených 
sociálních služeb pro další rozhodování o zařazení do Krajské sítě sociálních služeb Kraje 
Vysočina a financování těchto kapacit dle podkladového materiálu Kspp-01-2020-06, př. 1. 
 
Usnesení 007/01/2020/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
stanovené priority v kategorii prozatím nezařazených sociálních služeb pro další rozhodování o 
zařazení do Krajské sítě sociálních služeb Kraje Vysočina a financování těchto kapacit dle 
materiálu Kspp-01-2020-06, př. 1. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 1 se zdržel). 
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7. Diskuze, různé 
Termín příštího zasedání komise byl stanoven na pátek 14. února 2020, od 10.00 hodin. Toto 
zasedání bude koncipováno jako výjezdní v Domově Kopretina Černovice, příspěvkové 
organizaci. Součástí jednání bude i prohlídka zařízení Domova Lidmaň, příspěvkové organizace. 
 
 
8. Závěr 
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
Mgr. et Bc. Petr Krčál 
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
 
Mgr. Jiří Bína 
tajemník Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Lenka Matysová dne 21. 1. 2020. 


